
PRAŽSKÝ ATLETICKÝ SVAZ 

 

 

Pražský atletický svaz ǀ Zátopkova 100/2, 169 00 Praha 6 – Břevnov ǀ Telefon: +420 724 702 319 ǀ                                            
E-mail: pas@pas-atletika.czǀ www.atletikapas.cz ǀ IČ: 70941807 ǀ Spolek je zapsán v obchodním rejstříku: 

Městský soud v Praze, oddíl L, vložka 39745 ǀ Raiffeisenbank a.s., číslo účtu: 7094180701/5500 

 

ZÁPIS Z OPONENTUR PRAŽSKÉHO ATLETICKÉHO SVAZU (pracovní verze) 

Úterý  4.12.23, v restauraci ,,Na Dvoustovce“  v areálu atletického klubu  Spartak Praha 4  

začátek jednání v 10:00 hod; 

 

Přítomni: Pavel Sluka  šéftrenér ČAS 

Jan Koutník  vedoucí oddělení mládeže ČAS, zástupce SpS Spartak Praha 4 

Tomáš Purman - reprezentační trenér mládeže U20 a U18 oddělení mládeže ČAS; 

  Petr Šarapatka  sekční trenér SCM sekce překážek ČAS, předseda PAS; 

  Michal Halbich  člen výboru PAS, zástupce SpS Jeseniova Praha; 

  Štěpán Pobuda  vedoucí trenér SCM pro Prahu 6.-10.; 

  Dan Musil  vedoucí trenér SCM pro Prahu 1.-5.; 

  Tomáš Korbel  vedoucí trenér SpS SK ZŠ Jeseniova; 

  Petr Dubský  krajský manažer hl.m.Prahy, člen výboru PAS, SpS Radotín; 

  Radek Bártl  vedoucí trenér SpS Aktis Praha, člen výboru PAS; 

  Iveta Rudová - předsedkyně metodické komise ČAS, vedoucí trenér SpS USK Praha; 

Jana Střelcová  vedoucí SpS A.C.Sparta Praha; 

  Josef Jičínský  zástupce SpS Dukla Praha; 

  Michal Krčmář  vedoucí trenér SpS Olymp Praha; 

  Marek Čepelák  vedoucí trenér SpS ASK Slavia Praha; 

  Jiří Hejbal  předseda klubu Atletika Stodůlky; 

   

omluveni  Jindřich Šimánek  SG Přípotoční; 

  Martin Ešpandr  vedoucí trenér SpS Královské Vinohrady; 

  Lukáš Teplý  vedoucí trenér SpS Jižní Město 
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Tradičně bylo v úvodu zmíněno specifické postavení hl. m. Prahy v rámci systému ČPTM mezi 

ostatními kraji, velká kvantitativní a kvalitativní šíře členské základny, velký počet aktivních jednotek 

ČPTM, relativně vysoká úspěšnost i úroveň jednotlivých článků SG, obě krajská SCM, dvě sekce SCM a 

všech dvanácti SpS fingujících v roce 2023 na území hl.m.Prahy.  

Dalším bodem vyplývajícím z výše uvedeného je, stejně jako v letech předchozích,  konstatování 

kritického nedostatku čtyřistametrových atletických stadionů na území hl. m. Prahy – stadiony, jež 

nepodléhají žádnému specifickému režimu jsou v Praze pouze ASK Slavia Praha a Spartak Praha 4 a 

není v jejich silách pokrytí kvalitních závodů pro všechny kategorie. Obdobná situace je pak v halách, 

v počtu veřejných závodů atd. V rámci diskuse nad touto situací byla konstatována v letošním roce 

výrazná snaha ČAS potažmo PAS v jednání s hl.m.Prahou o rekonstrukci stávajících resp.výstavbě 

nových atletických stadionů na území hl.m.Prahy. Tato situace byla pak večer na akci ,,vyhlášení 

nejlepších mladých atletů a nestorů pražské atletiky“ na Staroměstské radnici ústně potvrzena i 

radním hl.m.Prahy pro sport panem Antonínem Klecandou; 

Některé pražské oddíly již expandují i na území Středočeského kraje – využití haly v Nehvizdech a 

tunelu v Českém Brodě; 

Již několik let opakovaným a stále bohužel nereflektovaným stran vedení ČAS je podnět PAS o 

maximální možný tlak ČAS směrem k MŠMT na legislativní rámec fungování sportovních tříd a 

sportovních gymnázií – k této žádosti, kterou výbor PAS poslal již v jarních měsících roku 2021 (viz.-

zápis z 5.schůze výboru PAS 24.6.2021 usnesení č.21/05/005 - žádost na komisi mládeže ČAS 

k vytvoření tlaku na MŠMT na opětovné zařazení sportovních tříd resp. SpS do legislativy MŠMT – 

podnět výboru PAS ke komisi mládeže ČAS;) zatím nevzešla v rámci komunikace ČAS-MŠMT žádná 

uspokojová odpověď.  

 
Zápis:  
 
Předsedající oponentního řízení Petr Šarapatka zahájil v 10:10 hod přivítáním všech přítomných a 

shrnutím koncepce řízení oponentur pražských ČPTM v roce 2023. Dále informoval o změnách 

v systému SpS. Tyto změny jsou mimo formální strukturu motivovanou novou koncepcí šéftrenéra 

ČAS -  od letošního roku  jsou v systému zařazeni i dorostenci a junioři, bohužel i příčinou zkrácení 

trvání stávajícího systému o jeden rok a v jarních měsících letošního roku vyhlášením nového 

výběrové řízení pro zařazení jednotlivých atletických klubů v systému SpS. Tuto změnu bohužel včas 

nezachytila tři pražská SpS – PSK Olymp Praha, A.C.Sparta Praha a Atletika Stodůlky, jež na základě 

pozdního přihlášení k výběrovému řízení rozhodnutím předsednictva ČAS ze systému podpory 

mládeže SpS bohužel dočasně vypadávají. Na toto téma proběhla hned v úvodu krátká diskuze nad 

nízkou podporou pro ČPTM stávajícího složení komise mládeže obecně a je důvodem uvádění 

aktuálního pořadí jednotlivých pražských SpS v celorepublikové konkurenci v pokračování tohoto 

zápisu. 

 

 



PRAŽSKÝ ATLETICKÝ SVAZ 

 

 

Pražský atletický svaz ǀ Zátopkova 100/2, 169 00 Praha 6 – Břevnov ǀ Telefon: +420 724 702 319 ǀ                                            
E-mail: pas@pas-atletika.czǀ www.atletikapas.cz ǀ IČ: 70941807 ǀ Spolek je zapsán v obchodním rejstříku: 

Městský soud v Praze, oddíl L, vložka 39745 ǀ Raiffeisenbank a.s., číslo účtu: 7094180701/5500 

Hodnocení SpS: 

SpS USK Praha (12)  –vedoucí trenérka SpS, členka předsednictva ČAS předsedkyně metodické 

komise ČAS paní Iveta Rudová:  

Změna na pozici vedoucího trenéra SpS, kde Lukáše Drbohlava vystřídala Iveta Rudová, Lukáš 

Drbohlav zůstává na interní pozici ,,vedoucí trenér žactva“. 

USK Praha má skvělé zázemí v halové sezoně, nicméně v sezoně letní je absencí stadionu Evžena 

Rošického a problematickým přístupem na stadion Přátelství situace poměrně kritická. Svépomocí 

vznikají použitelné sektory na ,,Malém stadionu“  v těsném sousedství přetlakové haly Strahov. 

To je i důvodem snížení počtu svěřenců v kategorii žactva – stejný počet žactva jako mládeže. Ač jsou 

nízké počty, tak je jak v kategorii žactva, tak následně i v kategorii mládeže velmi vysoká výkonnostní 

úroveň celého SpS; 

V závěru hodnocení proběhla diskuze o výstavbě resp. rekonstrukci právě výše zmíněného ,,Malého 

stadionu“. Dle posledního rozhodnutí by se teoreticky mohlo jednat o první městský atletický stadion 

hl.m.Prahy; 

SpS SC Radotín (39) – vedoucí  trenér SpS manažer PAS pan - Petr Dubský: 

Pokračuje růst klubu, jak trenérsky – nyní už 18 trenérů, tak výkonnostně v úrovni závodníků. 

Poukazují na velký rozdíl mezi kvantitativní i kvalitativní sílou dívek a chlapců. Atletický stadion je 

také v procesu růstu, rekonstrukce a výstavby, nově spolupráce s bazénem v Radotíně.  

Další posun klubu je i v pořadatelské činnosti – už 3.rok pořádání přeborů Prahy v krosu v areálu 

dostihového závodiště v Chuchli, které na příští rok bude dokonce hostit i Mistrovství České 

republiky; 

V hodnocení byla zmíněna i hrdost klubu na svou odchovankyni, nyní juniorku USK Praha, jež byla 

večer na Staroměstské radnici vyhlášena nejlepší juniorkou hl.m.Prahy pro rok 2023 – Natalii 

Mülerovou. Jedná se o držitelku bronzové medaile z MEJ 2023 v Jeruzalémě a od uplynulého víkendu 

i o novou halovou rekordmanku ČR v běhu na 3000m juniorek; 

SpS Sokol Královské Vinohrady (41)  – vedoucí trenér SpS pan Martin Ešpandr omluven 

z pracovních důvodů, poslal však detailně vypracovanou zprávu hodnocení z jehož úvodu cituji: 

,, Přes složitou situaci, která všeobecně kolem panuje, byl rok 2023 pro náš oddíl v mnoha ohledech 

velmi úspěšný. Museli jsme přistoupit k výraznému zdražení příspěvků, což v první polovině roku 

vedlo k mírnému poklesu základny. To se však v druhém pololetí naprosto srovnalo a nyní pracujeme 

naopak s o něco většími počty než před rokem. V rámci jednoty máme jako oddíl atletiky výrazné 

zastoupení ve výboru . To se projevuje především v tom, že případná rekonstrukce atletického 

stadiónu je v tuto chvíli absolutní prioritou jednoty (otázkou však je jak dlouho tomu tak bude, 

protože každý oddíl má své jiné priority, např florbal tréninková hala apod.). Ze sportovního pohledu 

byl letošní rok jednoznačně úspěšný. V jednotlivcích slušné zastoupení na MČR mládeže, 22 a rovněž i 

dospělí jak v hale tak venku, reprezentace Mariny Kollár. V družstvech postup mužů do II. Ligy, ženy 
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baráž o I.ligu. Pořádali jsme dost závodů. Velmi úspěšný závod byl k oslavě 30 let oddílu „Vinohradský 

hody“. 

SpS Spartak Praha 4 (8) – s hodnocením SpS vystoupil vedoucí oddělení mládeže ČAS Jan Koutník  

Nesdílí názor většiny, že Praha vnímá nezbytnou nutnost ,,městského atletického stadionu“ fungují 

,,kapitalisticky“ a díky dlouholeté tradici a obrovské prestiži závodu Velká Kunratická jsou schopni si 

na svůj klub, jež je zároveň i vedením jednoty i efektivně vydělat. 

Celopražsky i celorepublikově je Spartak Praha 4 vnímán jako jeden z mála atletických klubů ve 

výrazném progresu viditelném nejen výsledkově, ale zejména v úspěšném přesunu do nového 

objektu s novým zázemím klubu a zejména sportovní halou. Spartak hraje první housle v pražské 

atletice nejen výstavbou a rekonstrukcemi, velice efektivní grantovou politikou, ale i technologicky - 

využívání čipů, propojením klubového webu s veškerou statistikou a řadou dalších ,,vysoce funkčních 

a praktických vychytávek.“ 

SpS Jižní Město (19) – vedoucí trenér SpS pan Lukáš Teplý omluven z pracovních důvodů;  

SpS Sparta Praha (34)  – vedoucí trenérka SpS paní  Jana Střelcová 

Jedno z výše zmiňovaných pražských SpS, která se bohužel nepřihlásila do dalších let do systému. 

Velká síla klubu v kategorii přípravek – spolupráce s PSK Olymp Praha a atletikou Človíček pořádá 

pohár přípravek ve čtyřboji. V navazujících kategoriích je výrazný odliv talentů v žactvu do SK ZŠ 

Jeseniova, ve vyšších kategoriích pak do resortních klubů – PSK Olymp Praha, ASC Dukla Praha či ASK 

Slavia Praha; 

Sparta odchází z pronájmu tréninkových hodin v přetlakové hale Strahov – mají možnosti tréninku ve 

vlastní tréninkové hale; 

V rámci projektu ČAS ,,trenéři do škol“ navázali efektivní spolupráci se ZŠ Balabenka, kde vzniká 

sportovní třída. A.C. Sparta Praha v letošním roce oslavil 130 existence klubu a součástí oslav bude i 

závod ,,Vánoční hala“ v nové nafukovací hale klubu dotované městskou částí Praha 9. Vedoucí SpS 

zmínila i velkou provázanost klubu s parasportem, s nímž si vzájemně vypomáhají i materiálně a 

trenérsky a jejich svěřenci mají reálnou šanci na POH 24 v Paříži. 

SpS ASK Slavia Praha (1) – vedoucí  trenér SpS Marek Čepelák: 

Tradičně velká síla ve vyšších kategoriích – starší žactvo, dorost či junioři. Slabinou je kategorie 

mladšího žactva, kde chybí trenéři ochotní pracovat koncepčně s přesahem do závodů a čas mimo 

vlastní tréninkové jednotky. 

Kritická je situace ve fungování sportovní třídy Jitřní, kde je úbytek zájmu dětí o atletiku – aktuálně 

cca 5 dětí. Vždy to bývala extrémně silná farma Slavie až z 50ti dětmi – z níž vyrostla řada atletů 

z aktuálně sportujících na prakticky vrcholové úrovni např. sestry Švábíkovi, sestry Jarošovi, 

reprezentanti kategorie U23 Vojtěch Cihlář a Vojtěch Komárek, sparingpartnerka našich nejlepších 

běžkyň Anna Šimková a řada dalších; 

Z tohoto důvodu přechází hlavní působení SpS na stadion ASK Slavia Praha 
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SpS Atletika Stodůlky (64) – v zastoupení předseda klubu Jiří Hejbal: 

Atletika Stodůlky – stadion 250m v nájmu školy, vlastní páni na stadionu, v zimní sezoně 2x týdně 

hala Strahov v hodinách PAS + 3x týdně tělocvična. 

Stabilizována členská základna – na kapacitním stropu jak svěřenci, tak trenérsky, pořadatelsky malé 

závody; Výkonnostně úspěšná sezona, v kategorii žactva, jež těžilo ze zařazení v SpS o něž nyní 

aktuálně díky pozdnímu přihlášení do systému přišlo. Zazněla kritika změny prováděcích pokynů SpS 

v průběhu období na něž byl uzavřeny dohody i kritika přístupu vedení ČAS k informování 

jednotlivých zástupců klubu nejen vedoucího SpS. (v aktuálním žebříčku SpS by se Atetika Stodůlky 

pohybovala na 64.místě); 

V závěru vystoupení pak předseda klubu pan Jiří Hejbal přednesl vizi výstavby nového stadionu 

,,Machu Picchu“ ve Stodůlkách popř. přesunu na nový stadion – stávající ,,Greyhound arena.“  

SpS Olymp Praha (17.)  – vedoucí SpS pan Michal Krčmář: 

V roce 2023 až extrémní úspěchy odchovanců SpS v jednotlivcích viz.např. Linda Botková, ale 

paradoxně slabší je výkonnost v kategorii družstev. Jen jedno družstvo se dostalo na Mistrovství 

Čech. Výrazná je větší kvalitativní i kvantitativní převaha kategorie děvčat. 

Poměrně velké třecí plochy byly i mezi vedoucím trenérem SpS a vedením klubu. Ve vnitřním 

vedením klubu pokračují personální rozbroje mezi přípravkou (Pleschinger), mládeží a politikou 

klubu.  I zde, bohužel díky administrativní chybě přichází PAS o další funkční a prosperující SpS. 

S horizontem návratu do systému do cca 2 let. (v aktuálním žebříčku SpS by se PSK Olymp Praha 

pohyboval na 17.místě); 

SpS Aktis Praha (54) – vedoucí SpS, předseda komise mládeže VV PAS pan Radek Bártl: 

Došlo k posunu trenérského zajištění od ,,brigádníků studentů“ po srdcaře navázané přímo na klub, 

což je výrazně vyšší úroveň přínosu pro klub. V soutěžích družstev opět zmiňována velká převaha 

kvantity i kvality dívek.  

Velký nárůst pořadatelské činnosti, díky zakoupení časomíry. Aktuálně oddíl funguje na dvou hřištích 

o rozměru 250m s vizí přesunu věkově starších kategorií na nově plánovaný stadion  ,,Greyhound 

arena„ v Motole; 

SpS Dukla Praha (10) – v zastoupení tajemník oddílu pan Josef Jičínský: 

Velmi stabilní SpS s dobrým materiálním zázemím, pevnou členskou základnou jak trenérskou tak 

mládežnickou. V roce 2023 hned 3 družstva na MČR – obrovská síla v soutěžích družstev, ale 

individuálně i dva junioři na MEJ v Jeruzalémě; 

SpS Jeseniova Praha (2) – vedoucí  trenér SpS pan Tomáš Korbel: 

Přes přetrvávající, ale zlepšující se disharmonii mezi vedením atletického klubu a vedením školy 

vnímá vedoucí SpS, na rozdíl od SpS ASK Slavia Praha, výraznou podporu sportovní třídy a školy.  
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Slabinou je dlouhodobě kapacita stadionu, kde funguje ,,minutový harmonogram“ tak, aby se mohli 

vůbec vystřídat na ploše stadionu.  

Zástupci klubu SK ZŠ Jeseniova konstatovali i zlepšující se stav ve vnímání a grantové pomoci klubu 

městskou částí Praha 3; 

Sportovní gymnázium – Přípotoční: 

Dlouhodobě setrvalý stav s prioritou pokračování v atletickém tréninku zejména po ukončení studia a 

výkonnostním vzestupem až v kategorii dospělosti. Trvalé též trenérské zastoupení na snížených 

úvazcích. Vedením ČAS otevřena diskuze nad rozkročením šéftrenéra pana Jindřicha Šimánka mezi 

vrcholovou přípravu jeho svěřenkyně odchovankyně ASK Slavia Praha i právě SG Přípotoční, nyní 

členku ASC Dukla Praha, reprezentantky a semifinalistky MS v Budapešti Nikolety Jíchové a jeho 

působení s mládeží v rámci SG. 

Zároveň se zástupci SG omluvili vedoucímu oddělení mládeže Janu Koutníkovi na středečních 6.12.23 

oponenturách SG v Brně; 

SCM 1-5 – Dan Musil: 

Setrvalý stav početně, ale došlo k omlazení o silné ročníky 2007 zejména z USK Praha. Velký přínos je 

spatřován v příchodu nových talentů až v kategorii dorostu a juniorů, což je vnímáno jako 

efektivnější, než přechod-přežití z kategorie žactva; 

Celkem výrazný podíl předaných jedinců do vyšších složek – Järvinen, Jarolímek RSC, Müllerová a 

Weisser – USA,  

Pozitivně hodnoceno testování, k němuž se již ,,pražská trenérská veřejnost“ mentálně dožila; 

SCM 6-10 – Štěpán Pobuda: 

29 zařazených závodníků – hlavní participace ASK Slavia Praha, TJ Dukla Praha a PSK Olymp Praha ze 

zbytku Prahy aktuálně pouze atlet z Kotlářky. Díky tomuto rozložení funguje velmi dobře předávání – 

uvnitř resortních Dukly a Olympu jsou často závodníci již předdomluveni s navazujícími trenéry; 

Diskutována i povinná účast či neúčast sekčních trenérů SCM na krajských oponenturách? 

Pavel Sluka – šéftrenér ČAS letos návštěva oponentur v ,,mládežnicky nejsilnějších krajích“ tzn.PAS 

a KAS plzeňský kraj. Prioritu mládeže vnímá v propojení mezi mládežnickou a vrcholovou atletikou, 

které se aktuálně v očích šéftrenéra zlepšuje a vnímá první jiskřičky vzájemné a efektivní 

spolupráce. V závěru svého vystoupení poděkoval všem zúčastněným za práci….. 

Jan Koutník – vedoucí oddělení mládeže ČAS - vnímá velké propojení Prahy a pražských klubů 

vzájemně – neustále se potkáváme, jsme v kontaktu, ,,vidíme si do karet“ a síla pražské atletiky je 

v optice ČR extrémní.  

Zapsal  na základě svých poznámek a postřehů členů výboru PAS pana Michala Halbicha a Petra 

Dubského dne 05.12.2023     Petr Šarapatka – předseda PAS; 


